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آنچهعراقچيبايدميگفت

صادق نيكو در توئيتي نوشت: عراقچي گفت ممكن است از 
برادران و خواهران افغ��ان بخواهيم اي��ران را ترك كنند. 
عراقچي باي��د مي گفت ممكن اس��ت از اين ب��ه بعد مانع 
مهاجرت برادران و خواهران افغان به س��مت اروپا نشويم. 
عراقچي الان بايد يه بيانيه بده و اينو توضيح ب��ده ولي خب توهم و غرور اجازه 

نميده بفهمن چه گندي زدن!
----------------------------------------------------------

افطاريسفارتانگليسدرتهران
راب مكر ، سفير انگليس در ايران در توئيتي با انتشار چند عكس از يك مهماني 
نوش��ته: باعث افتخار بود كه شب گذش��ته ميزبان تعدادي از همكاران دولت، 
بخش خصوصي و ديگر ديپلمات ها براي صرف افطار در سفارت بوديم. بيش از 
٣ميليون مسلمان در بريتانيا زندگي مي كنند و بسياري از سفارت هاي بريتانيا 

در دنيا مراسم افطار طي ماه رمضان برپا مي دارند. 
سيدميلاد ناظمي در مورد توئيت سفير انگليس نوشته: چه تصوير آشنايي. شبيه 

ديگ هاي پلوي مقابل سفارت انگليس در دوران قاجار. 
----------------------------------------------------------

بازهمخسارتمحض!
فريد ابراهيمي در توئيتي نوشته: يك س��ال پيش كه ترامپ با قلدري از برجام 
خارج شد، اگر روحاني واكنش متقابل درخوري مي داشت، افكار عمومي جهان 
در كفه ايران بود اما واكنش ديرهنگام و انفعالي امروز آن هم در دو مورد كه اخيراً 
امريكا آنها را تحريم كرده، فقط زبان ترامپ و نتانياهو را درازتر مي كند. باز هم 

خسارت محض و ديگر هيچ!
----------------------------------------------------------

حقالسكوت؟!
 سعيد س��اداتي با اش��اره به منصب جديدي كه اس��تاندار معزول گلستان در 
ش��هرداري تهران گرفته در توئيتي نوش��ته: روزهاي ابتداي��ي بركناري  مناف 
هاشمي باهاش صحبت كردم، گفت به زودي يك بيانيه در اختيارتون قرار ميدم 
تا همه بفهمند من قرباني شدم و مقصر اصلي نبودم. فرداش كه پيگيري كردم 
خيلي آروم گفت: فعلًا منافع ملي ايجاب مي كنه كه سكوت كنم! نگو بهش وعده 

داده بودند تا هيچ وقت مقصران اصلي لو نروند!
گفتني است مناف هاشمي به دليل ترك استان در زمان سيل از كار بركنار شد. 
----------------------------------------------------------

كاشظريفيكدستينزند!
مجتبي دانش طلب نوشته: ظريف يك بار خواست زرنگي كند رفت با جان كري 
ديدار كرد و نتيجه اين ش��د كه ترامپ پاره كردن برج��ام را جلو انداخت، حالا 
مي گويد باور ما اين است كه ترامپ دنبال جنگ نيست، ديگران براي جنگ فشار 
مي آورند! يعني خودش خوب است اطرافيانش بدند؟ با اين حرف ها قرار است 
بين امريكايي ها اختلاف بيفتد؟! هيچ بعيد نيست اين مثلًا ترفند هوشمندانه 
ترامپ را تحريك كند و براي اينكه نشان بدهد درباره ايران يكدست هستند و 
خودش هم به اندازه بولتون و پمپئو جنگ طلب است، دست به كار احمقانه اي 
بزند، كاش جناب ديپلمات و دوستانش هيچ كاري نكنند، لازم نكرده يك دستي 

بزنند و عمليات كاخ سفيد را خنثي كنند!

حجتالاسلاممصباحيمقدم:

 قانون رسيدگي به اموال مسئولان
در مجمع تصويب شد اما اجرا نشد  

قانونرسيدگيبهاموالمسئولانچندسالقبلدرمجمعتشخيصمصلحت
موردتصويبقرارگرفتامااجرانش�دوبهدس�تفراموشيسپردهشد.
حجت الاسلام غلامرضا مصباحي مقدم، عضو مجمع تشخيص مصلحت نظام در 
گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان در پاسخ به سؤالی درباره تأكيد رئيس قوه 
قضائيه بر اجراي قانون رسيدگي به اموال مسئولان گفت: اين قانون بسيار عالي 

است و مهم ترين نكته اجراي درست آن است. 
وي ادامه داد: اين قانون چند سال قبل در مجمع تشخيص مصلحت به تصويب 
رسيده و نهايي شده بود، اما تاكنون به فراموشي سپرده شده بود، من شنيدم كه 
آقاي رئيسي مي خواهند اين قانون را اجرايي كنند و از تصميم گيري رئيس قوه 

قضائيه تشكر و از اجرايي شدن اين قانون استقبال مي كنم. 
عضو مجمع تشخيص مصلحت نظام همچنين در مورد موانع اجرايي شدن اين 
قانون گفت: عدم اراده از عوامل اجرايي نشدن اين قانون بود كه دستگاه اجرايي 
مربوطه بود كه قوه قضائيه اس��ت و اكنون اين قانون به اجرا مي رسد، بنابراين 

مشكل حل شده است. 
----------------------------------------------------------

عضوكميسيونشوراها:

 طرح استاني شدن انتخابات مجلس
كاملًا ناپخته است   

ط��رحاس�تانيش��دنانتخ�اب�اتمجل�سكام��لًاناپخت�هو
فق��طن�گاهتق�وي�تج�اي�گاهتح��زبب�رآنحاك�ماس�ت.
محمدرضا صباغيان، نماينده مردم بافق و مهريز در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران 
جوان با اشاره به معايب استاني ش��دن انتخابات اظهار كرد: نمايندگان موافق 
استاني شدن انتخابات اميد داش��تند اين طرح به تصويب برسد، اما با توجه به 
ايرادات شورا هاي نگهبان مشخص نيست اين طرح به يازدهمين دوره انتخابات 

مجلس شوراي اسلامي برسد. 
عضو كميسيون شوراها افزود: طرح استاني شدن انتخابات كاملًا ناپخته و فقط 
نگاه تقويت جايگاه تحزب بر آن حاكم اس��ت به نحوي ك��ه تغيير ميزان رأي و 
وضعيت مردم حوزه هاي انتخابيه به دنبال تصويب اين طرح در نظر گرفته نشده 
است. موافقان و طراحان اين طرح بايد توجه مي كردند كه آيا تناسب ميان شهر ها 
و نمايندگان در صورت تصويب طرح استاني شدن انتخابات برقرار خواهد شد و يا 

خير اما متأسفانه كوچك ترين توجهي به اين مسئله صورت نگرفت. 
وي بيان كرد: در اين طرح ايرادات فني وجود دارد، به عنوان مثال اگر نماينده اي 
به دور دوم رأي گيري راه پيدا كند، ديگر انتخابات براي وي استاني نخواهد بود و 
به حوزه انتخابيه ختم مي شود. اين نماينده مجلس تصريح كرد: يكي از ايرادات 
اين طرح اين است كه افراد براي رأي آوري در انتخابات مجلس بايد به احزاب 
متوسل ش��وند و با دبير كل آن بيعت كنند، لذا اين امر باعث ورود نمايندگان 
محافظه كاري به مجلس خواهد شد كه بر اس��اس منافع عده اي خاص سخن 

مي گويند و به عبارتي ديگر نمايندگان خريد و فروش خواهند شد!
----------------------------------------------------------
آغاز روند بررسي استاني شدن انتخابات مجلس 

در شوراي نگهبان 
سخنگويشوراينگهبانجزئياتيازآغازروندبررسياستانيشدنانتخابات
مجلسشوراياسلاميازعصرپنجشنبهدرجلس�اتاينشوراخبرداد.
عباسعلي كدخدايي سخنگوي شوراي نگهبان در گفت وگو با تسنيم با اشاره به 
آخرين اخبار از بررسي استاني شدن انتخابات مجلس شوراي اسلامي در اين 
شورا، گفت: براساس برنامه ريزي هاي انجام شده بررسي مصوبه مجلس درباره 
اصلاح موادي از قانون انتخابات مجلس از عصر پنج ش��نبه، 19 ارديبهشت در 

شوراي نگهبان آغاز شد. 
وي با بيان اينكه در اين شورا سعي مي كنيم در مهلت مقرر قانوني نظر خود را 
نسبت به استاني شدن انتخابات مجلس اعلام كنيم، اظهار داشت: روند بررسي 
اين طرح از عصر روز پنج شنبه در ش��وراي نگهبان آغاز شده است. سخنگوي 
شوراي نگهبان در پايان خاطرنشان كرد: هنوز مشخص نيست زمان رسيدگي به 
طرح اصلاح موادي از قانون انتخابات چه  زماني در شوراي نگهبان پايان مي يابد، 

اما به طور قطع پيش از موعد مقرر قانوني 20روزه خواهد بود.

سخنانروزگذشته

مهدی   پورصفا
   گزارش

دون�ال�دت�رامپ
ر ئيسجم�ه�و ر
امري�كادرنشس�تخب�ريباخبرن�گاران
بازتابهايگس�تردهايبهخص�وصبعداز
اقدام�اتاي�راندرخصوصتعلي�قبرخي
اقداماتدرچارچوببرجامداش�ت.ش�ايد
مهمتريننكتهدراينسخناناعلامآمادگي
دونالدترامپبرايمذاكرهبامقاماتايراني
درآش�كارترينش�كلخودبود؛زمانيكه
اعلامكردمنتظرتماس�يازط�رفمقامات
ايرانياس�تواقتص�ادايرانباي�كتوافق
فراگيرميتواندبهش�دترش�دك�ردهوبه
جايگاه�يك�هارزشآنرادارد،برس�د.
سخنان ترامپ اولين س��يگنال در اين باره نيست 
و وي باره��ا و بارها قبل از اين از ض��رورت مذاكره 
بين مقامات ايراني و امريكاي��ي و انجام يك توافق 
گسترده سخن گفته بود. براي درك سخنان ترامپ 
بايد ب��ه اين نكته پی ب��رد كه وي پي��ش از اين در 
خصوص كره شمالي نيز سخناني را بر زبان رانده بود 
و معتقد بود با يك ديدار مستقيم مي توان مشكلات 
فراوان دو كش��ور را حل كرد، اما تاكنون دو ديدار 
رؤساي جمهور دو كش��ور نتوانسته هيچ دستاورد 
مس��تقيمي به غير از يك توافقنامه بسيار مبهم و 

كلي داشته باشد. 
از طرف ديگر اين درخواست هاي مكرر براي مذاكره 
را مي توان در چارچوب ديگري ديد، آن هم زماني 
كه به وجود آم��دن چنين جوي دقيقاً در مس��ير 
ايجاد يك جو رواني بر ضد ايران به كار گرفته شود. 
در حقيقت تحريم ه��اي امريكا به صورت يكجانبه 
مي تواند در يك جنگ رواني گس��ترده عليه ايران 

به كار گرفته شود. 
تلاشامريكابرایمقصرسازی

هم اكنون تعداد بسيار زيادي از كشورها امريكا را 
مقصر شرايط فعلي مي دانند و معتقدند در صورت 
خروج ايران از برجام اين امريكايي ها هس��تند كه 

بايد جوابگو باشند. 
سخنان ترامپ در حقيقت علاوه بر اينكه مي تواند 
شليكي در تاريكي براي برقراري يك مذاكره محدود 
بين ايران و امريكا باشد، فضاي داخلي و خارجي را 
به نفع امريكا بازگرداند؛ شرايطي كه به دليل خروج 
يكجانبه امريكا از برجام تا حدودي به نفع ايران در 
جريان است، البته اين رويه يك سابقه تاريخي هم 
دارد. دولت باراك اوباما زمان��ي كه به دنبال القاي 
شديد ترين فشارها براي تحميل معيارهاي خود به 
ايران بود، از همين حربه براي ايجاد دوگانه فشار و 

مذاكره استفاده مي كرد. 
نكته مه��م در اس��تفاده از راهبرد دوگانه فش��ار و 
تعامل اين بود كه امريكا براي فشار بر ايران و اعمال 
تحريم ها نياز جدي به اجماع جهاني داشت. از آنجا 
كه در گذشته تمام روابط تجاري ايران با امريكا قطع 

شده بود، ديگر تهديدي از جانب امريكا عليه ايران 
اثربخش نبود و بايد فش��ار و تحريم از جانب ساير 
كشورها اعمال مي شد. امريكا براي پيشبرد رويكرد 
خود نيازمند اين بود تا روسيه، چين، آلمان و ساير 
كشورهايي را كه با اعمال تحريم هاي شديد عليه 
ايران مخالف بودند راض��ي كند، زيرا اين تحريم ها 
تنها در صورتي اعمال مي ش��د كه ايران از پذيرش 
معامله مورد نظر امريكا س��رپيچي كن��د. در اين 
صورت كشورها متقاعد مي شدند كه اعمال فشار 
و تحريم هاي شديد بين المللي تنها راه ممكن براي 
بازگرداندن ايران به معامله مورد نظر است. بيشترين 
تلاش ها نيز بايد در اين راستا انجام مي گرفت تا ساير 
كشورها به اين نتيجه برس��ند كه امريكا خواهان 
مذاكره و راه حل ديپلماس��ي در برابر ايران بوده و 
اين ايران اس��ت كه مذاكره و معامله پيشنهادي را 
نمي پذيرد، بنابراين كشورهاي ديگر به اين نتيجه 
خواهند رسيد كه در صورت مؤثر نبودن مذاكرات و 
به نتيجه نرسيدن آن اعمال تحريم هاي شديد عليه 
ايران تنها گزينه براي تغيير رفتار ايران خواهد بود. 
هيلاري كلينتون نيز اذع��ان مي كند كه برگزيدن 
روش ديپلماسي و مذاكره بيش��تر براي اين بود كه 
اجماع جهاني را براي اجراي تحريم هاي گس��ترده 

عليه ايران به دست بياورند چون ناديده گرفتن روش 
ديپلماسي مي توانست ائتلاف گسترده بين المللي را 
كه براي اعمال و اج��راي تحريم ها عليه ايران ايجاد 
شده بود، تضعيف كند. همچنين امريكا به دنبال دادن 
امتياز يا مشوقي مهم به ايران نبود چون هر امتيازي 
كه امريكا در مذاكره پيش��نهاد مي داد مي توانست 
سال ها كار دقيق و تشكيل اجماع بين المللي براي 
تحريم هاي شديد و افزايش فشار عليه ايران را خنثي 
كند. وي در خاطراتش مي نويس��د: »هيچ يك از ما 
)كلينتون و اوباما( اين توهم را نداشتيم كه ايران قرار 
است رفتار خود را تنها به دليل اينكه رئيس جمهور 
جديد امريكا مايل به گفت وگو اس��ت، تغيير دهد، 
اما معتقد بوديم تلاش براي تعامل مي تواند موضع 
امريكا را در اعمال تحريم هاي ش��ديدتر، در صورت 
رد پيشنهادهاي امريكا توس��ط ايران، تقويت كند. 
بقيه جهان مي ديدند كه اين ايراني ها هس��تند كه 
سرس��ختي مي كنند نه امريكايي ها. به اين ترتيب 
احتمال آنكه از افزايش فشار بر تهران حمايت كنند، 

بيشتر مي شد.« 
نگاهیبهگذشته

به گفته دس��تياران اوباما وي قصد داشت گام هاي 
بيشتری براي حركت به سمت تعامل با ايران بردارد 

تا در صورتي كه طرح تعامل شكست بخورد، متحدان 
و دشمنان نتوانند انگشت اتهام را به سمت امريكا به 
عنوان »آدم بد« بگيرند و در عوض از تلاش ها براي 
اعمال فشار بيشتر بر ايران حمايت كنند. بن رودز 
معاون مشاور امنيت ملي كاخ سفيد نيز گفت: قصد 
اوباما نشان دادن رئيس جمهوري بود كه نقش آدم 
ش��رور در سياس��ت ايران را بازي نمي كند. وقتي 
رئيس جمهور امريكا اين نق��ش را بازي نمي كند و 

مي گويد بياييد به آينده نگاه كنيم، چون ما تاريخ 
دش��واري داش��ته ايم، ايران يكي از قدرتمندترين 

ابزارهاي تبليغاتي اش را از دست مي دهد. 
از س��وی ديگر بيان درخواس��ت مذاكره به عنوان 
حربه اي براي افزايش فشارها عليه نظام جمهوري 

اسلامي در داخل جامعه ايراني نيز به كار مي رود. 
در سال گذشته نيز امريكا س��عي داشت رهبران و 
دولت ايران را مسئول شرايط بد اقتصادي و به تبع 
آن ش��رايط به وجود آمده اجتماع��ي معرفي كند. 
كلينتون در اكتبر 2012 حاكميت ايران را مقصر 
اصلي وضعيت اقتصادي ايران معرفي كرد و وعده 
داد كه تحريم ها در صورت تغيير رويكرد ايران و در 
صورت همكاري ايران با غرب در موضوع هسته اي، 

خيلي زود ترميم خواهد شد. 
اگرچه كلينتون هدف اعلامي امريكا از تحريم هاي 
ايران كه در قالب مواضع رسمي به صورت مستمر 
ابراز شده را تغيير محاس��بات رهبران ايران اعلام 
كرد اما با توجه به فش��ارهاي وارد بر مردم ايران بر 
اثر تحريم ها برخي كارشناسان كاربرد طولاني مدت 
تحريم ها را روشي محتمل براي تغيير رژيم ايران 
مي بينند. با قاطعيت مي توان گفت كه تلاش امريكا 
براي ارسال چنين سيگنال هايي در داخل كشور را 
نيز می توان در همين چارچوب تحليل كرد. تحريم 
بخش صنايع فلزي در ايران در حقيقت نشان دهنده 
اين است كه امريكا از تلاش براي قطع درآمدهاي 
ارزي ايران به سمت تلاش براي گسترده تر كردن 

بيكاري در ايران منحرف شده است. 
در حالي كه قرار بود صنايع پتروش��يمي ايران به 
عنوان قدم بعدي هدف تحريم هاي امريكا انتخاب 
ش��ود، ناگهان اين صناي��ع فلزي بودن��د كه مورد 
تحريم قرار گرفتند. دليل اين اقدام را هم مي توان 
در سهم گسترده صنايع فلزي در ايجاد اشتغال در 

ايران دانست. 
به نظر مي رس��د راهبرد امريكايي ها دقيقاً بر اين 
رويكرد اس��توار اس��ت كه با همان روش قديمي 
مذاكره و فشار بر ايران فشار وارد كند؛ تلاش براي 
تشديد بيكاري گسترده در ايران و همزمان بازنگه 
داشتن در مذاكره تا فشار از سوي برخي قشرهاي 
اجتماعي براي مذاكره با ايران برانگيخته شود، البته 
نظر سنجي ها نشان مي دهد جامعه ايراني به شدت 
منتقد مذاكره با امريكاست اما امريكايي ها اميدوارند 
راهبرد فشار و مذاكره باز هم بتواند مؤثر واقع شود. 
در اين ميان وظيفه ديپلمات ها و مقامات مسئول 
در اين ماجرا موضع گيري هوشمندانه در مقابل هر 

پيشنهادي از اين جنس است. 
در حقيقت اگر پاس��خ مس��تدل و دقي��ق به اين 
پيشنهادها داده شود، مي توان انتظار داشت كه اين 
پيام ها انعكاسي در داخل طبقات مخالف اجتماعي 
نداشته باشد. با اين حال اگر پاسخ ها دقيق نباشد 
مي توان انتظار داشت كه اين جنگ رواني تاثيراتي 

در جامعه ايراني داشته باشد.

نگاهیبهپيشنهادهایجديدترامپبرایگفتوگو

مذاكره بازی در پازل  براندازی

   چهره ها

اگرتعه�داتبرج�امبهمل�تاي�رانبرايحلمش�كلات
اقتص�اديوف�روشنف�تكم�كنكن�دم�اتصميم�ات
س�ختتريدرم�ورداج�رايبرج�امخواهي�مگرف�ت.
احمد اميرآبادي عضو هيئت رئيسه مجلس در گفت وگو با مهر 
در خصوص تصميم ش��وراي عالي امنيت ملي مبني بر كاهش 
سطح اجراي برجام گفت: هر زمان در برخورد با قدرت هاي دنيا 
عزتمندانه رفتار كرده ايم موفق بوده ايم و توانسته ايم حقوق ملت 
را حفظ كنيم اما هر زماني كه در مقابل قلدري هاي دشمن كوتاه 
آمده ايم حقوق ملت ضايع شده است. در توافقنامه برجام ايران به 
همه تعهدات خود عمل كرد اما طرف های امريكايي و اروپايي به 
تعهدات خود عمل نكردند. وي با تقدير از اظهارات رئيس جمهور 
گفت: انتظار داريم رئيس جمهور از حقوق ملت دفاع كند. برجام 
دس��تاوردي براي ملت نداش��ت، برجام تنه��ا در صورتي قابل 

اجراست كه براي دو طرف برد- برد باشد نه برد- باخت. 
عضو هيئت رئيس��ه مجلس با تأكيد بر اينك��ه مواضع دولت در 
مورد برج��ام بايد با ثبات و پاي��داري ادامه يابد، اظهار داش��ت: 
امريكا و غ��رب بايد بدانند ك��ه ملت ايران، دول��ت و مجلس در 
مباحث بين المللي وحدت خود را حفظ خواهند كرد و در مقابل 
قلدري هاي دشمنان مي ايستند. ملت ايران سختي هاي زيادي 

كشيدند و از همه اين سختي ها با 
مقاومت عبور كردند. 

اميرآب��ادي گف��ت: ش��ركت ها و 
دولت هايي كه با جمهوري اسلامي 
همراهي نكردند باي��د بدانند در 
آينده هيچ سهمي از انرژي ايران 
نخواهند داشت، يك روز تحريم ها 
به پايان مي رس��د و فضا عادي مي ش��ود، آن زمان شركت ها و 
كشورهايي كه با جمهوري اسلامي همكاري نكردند سهمي از 
انرژي ايران نخواهند داشت. امريكا فروش آب سنگين و اورانيوم 

را تحريم كرد و ما فروش آن را ممنوع كرديم. 
وي ادامه داد: اگر تعهدات برجام به ملت ايران براي حل مشكلات 
اقتصادي و فروش نفت كمك نكند، ما تصميمات سخت تري در 
مورد اجراي برجام خواهيم گرفت. اميرآبادي گفت: ۶0 روز زماني 
كه دولت به دولت هاي اروپايي داده است زمان زيادي است زيرا ما 
مدت هاست با اروپا در حال گفت وگو هستيم و زمان آن فرارسيده 
كه اروپا تصميم بگيرد. وي در پاي��ان از عملكرد دولت در توزيع 
كالاهاي اساس��ي انتقاد كرد و گفت: دول��ت بايد براي مديريت 

توزيع كالاهاي اساسي تدبيري بينديشد.

ايران40سالاس�تكهس�خاوتمندانهحقميهماننوازي
رادرموردمهاجرانافغانبهجاآوردهاس�تاماكشورهاي
غربيكهمسبببس�ياريازمصيبتهايمردمافغانستان
هس�تندهمبايدبهوظيفهخوددراينزمين�هعملكنند.
سيدعباس عراقچي معاون سياسي وزير امور خارجه روز گذشته 
در گفت وگو ب��ا ايرنا با اظه��ار تعجب از برخ��ي اظهارنظرها و 
برداشت هاي غلط از سخنانش در فضاي مجازي اظهار داشت: 
 بحث مهاج��ران و پناهندگان ي��ك بحث بين المللي اس��ت و 
مديريت و تأمين هزينه هاي مربوط به آن نيز يك مس��ئوليت 
بين المللي به ش��مار م��ي رود.  وي افزود: اينكه م��ردم ايران بر 
مبناي اعتقادات انساني و اس��لامي خود ظرف 40سال گذشته 
س��خاوتمندانه حق ميهمان ن��وازي را در م��ورد پناهندگان و 
مهاجران اعم از افغان يا ساير مليت ها به طور كامل به جا آورده 
و باز هم به جا خواهد آورد، يك بحث است، اينكه ساير كشورها 
و سازمان هاي بين المللي به خصوص كشورهاي غربي كه اتفاقاً 
مسبب بسياري از مصيبت هاي مردم افغانستان هستند هم بايد 

وظيفه و مسئوليت خود را انجام دهند، يك بحث ديگر است. 
معاون سياسي وزير امور خارجه تأكيد كرد: دولت هاي اروپايي 
بايد سهم خود را در پذيرايي از مهاجران ادا كنند، حال يا در قالب 

پرداخت هزينه ها ي��ا با پذيرش 
بخشي از آنها در كشورهاي خود. 
عراقچي اظهار داش��ت: اين يك 
مطالبه جدي جمهوري اسلامي 
اس��ت و وزارت ام��ور خارج��ه 
سال هاس��ت ك��ه آن را از طريق 
كميسارياي عالي پناهندگان ملل 
متحد، مقامات اروپايي و دولت افغانستان پيگيري كرده و باز هم 
به طور جدي پيگيري خواهد كرد. وي همچنين گفت: بديهي 
است در شرايط حاضر كه تحريم هاي ظالمانه و غيرقانوني دولت 
امريكا بدون هيچ توجيه بين المللي بر ايران تحميل شده و آن 
دولت سعي در محدوديت شديد منابع مالي جمهوري اسلامي 

دارد، مطالبه گري ملت ايران ابعاد جديدي مي يابد. 
معاون سياس��ي وزير امور خارجه با تأكيد ب��ر اينكه جمهوري 
اسلامي ايران كاملاً با مسئوليت هاي اسلامي، انساني و بين المللي 
خود آش��نا بوده و به آنها پايبند اس��ت، گفت: موضوع اخراج يا 
بازگرداندن مهاجران و پناهندگان به هيچ وجه در دس��تور كار 
دولت ايران قرار ندارد اما اينكه گزينه هاي جديدي در برابر آنها 

قرار داده شود، امر جداگانه اي است. 

اميرآبادي:

برجاممشكلاتراحلنكند،تصميماتسختتريميگيريم
توضيحعراقچيدربارهيكاظهارنظر

غربيهابهوظيفهخودمقابلمهاجرانافغانعملكنند

   کوتاه

اگ�ردول�تروحان�يبگوي�د،م�نخ�ودمرأيآوردهام،
اي�نح�رفبيربط�ياس�ت.اگ�رم�ااصلاحطلب�ان
كم�كنميكردي�م،دول�تروحان�يرأينم�يآورد.
 به گزارش فارس، مصطفي كواكبيان نماين��ده مردم تهران در 
مجلس دهم و نماينده مردم سمنان در خصوص ديدگاهش در 
زمينه بازنگري در قانون اساس��ي گفت: ما از سال 58 تا ۶8 يك 
قانون اساسي داشته ايم و از ۶8 تا 98 يك قانون اساسي داريم و 
از اين به بعد اشكالي ندارد كه با حفظ روح و اصول همين قانون 
اساسي در برخي اصول آن مثلًا درباره كاركرد مجمع تشخيص 
 CFT مصلحت نظام بازنگري كنيم. كواكبيان تصريح كرد: لوايح
و پالرمو مدت هاست به دليل اختلاف مجلس و شوراي نگهبان در 

مجمع قرار دارد و هنوز تكليف آن معلوم نشده است. 
وي در پاسخ به اين سؤال كه هنوز خيلي از اصول قانون اساسي 
فعلي به اجرا نرسيده اس��ت، گفت: بايد با بازنگري، زمينه هايي 

فراهم شود كه اصول قانون اساسي بهتر اجرا شود. 
نماينده مردم تهران در مجلس در پاسخ به اين سؤال كه آيا واقعاً 
مجلس در رأس امور است، اظهار داشت: در عمل اينطور نيست و 
گاهي توسط خود مجلسي ها حرمت امامزاده نگه داشته نمي شود 
و گاهي توس��ط نهادهاي ديگر اين اتفاق مي افتد، مثلًا در حوزه 

بودجه، دولت خيلي در نحوه بودجه بندي نقش دارد. 
كواكبيان درباره سرنوش��ت احتمالي لوايح FATF در مجمع 
عنوان كرد: تصور من اين است كه ما ناچاريم اين لوايح را تصويب 

 FATF كنيم. 188 كشور دنيا به
پيوس��ته اند و نمي ت��وان گف��ت 
همه اينها خوار و ذليل هس��تند. 
ما معتقديم سيستم بانكي ما در 
صورت نپيوس��تن به گروه اقدام 
مالي قفل مي ش��ود. وي در پاسخ 
به اين س��ؤال كه آيا الان سيستم 
بانكي ما آزاد است، گفت: الان ما در حالت ليست سياه نيستيم و 
سه بار تا به حال وضعيت ما را تمديد كرده اند. ما معتقديم اگر اين 

كار را نكنيم، حتماً دچار مشكل مي شويم. 
عضو كميس��يون امنيت ملي مجلس ادامه داد: ما در اين لوايح 
»حق تحفظ« براي خودمان قائل شده ايم و در ابتداي اين لوايح 

آمده است كه اگر شروط ما پذيرفته شود، ما ملحق شويم. 
كواكبيان در ادامه درباره س��ازوكار مالي اروپايي ها براي حفظ 
منافع ايران در برجام گفت: شايد اينستكس اروپايي ها خيلي به 
مبادلات تجاري و بانكي ما كمك نكند، اما اين يك اعلام موضع 
در برابر امريكاست و خيلي مهم و ارزشمند است. برجام هم اگر 
همين يك خاصيت را داشته باشد كه هفت قطعنامه تحريمي را 

لغو كرده، براي ما نعمت است. 
وي تصريح ك��رد: اگر ترام��پ از برجام خارج نمي ش��د، خيلي 
اتفاقات خوبي مي افتاد، مثلًا توتال آم��د 5ميليارد دلار قرارداد 

بست، اما بعد رفت!

جامعهجهان�يس�ودخدمات�يراكهاي�رانب�همهاجران
افغانس�تانيباافتخ�ارميدهدميب�رد.اگرچش�مخودرا
بهرويحج�ممهاجرانخواس�تارحض�وردراروپ�اومواد
مخدرارس�اليبهآنجاببنديم،هزينههاراآنهابايدبدهند.
سيدحسين نقوي حسيني عضو كميسيون امنيت ملي و سياست 
خارجي مجلس شوراي اسلامي در گفت وگو با فارس، با اشاره به 
اظهارات سيدعباس عراقچي معاون سياسي وزير امور خارجه در 
خصوص مهاجران افغانستاني ساكن در جمهوري اسلامي گفت: 
ايران خدمات بسيار ارزنده اي را به جامعه جهاني داشته است 
كه به لحاظ پذيرش مهاجران افغانس��تاني در ايران مي توان به 
آن اشاره كرد. وي افزود: عزيزان مهاجر افغانستاني سال هاست 
كه در ايران زندگي مي كنند و بيش از ٣ميلي��ون نفر از آنها از 
امكانات و ظرفيت هاي كشور اس��تفاده مي كنند اما متأسفانه 
كميس��ارياي عالي س��ازمان ملل هيچ خدمت و جبراني را در 
قبال اين حضور انجام نمي دهد و ملت ايران همه اين هزينه ها 

را تقبل كرده است. 
وي اف��زود: از نظر جمهوري اس��لامي اي��ران خدمات دهي به 
مهاجران افغانس��تاني كاملًا با افتخار صورت مي گيرد زيرا آنها 
مس��لمان بوده و تاريخ و فرهنگ مش��ترك با آنها داريم ضمن 
اينكه مهاجران افغانستاني هم به عنوان شهروند ايراني زندگي 
كرده اشتغال، بهداشت،  درمان و آموزش دارند و آنها مانند ديگر 
مردم ما از اين امكانات و خدمات استفاده مي كنند. يكي ديگر 

از خدماتي كه جمهوري اسلامي 
ايران به جامعه بين المللي كرده 
اس��ت مربوط به مبارزه با قاچاق 
موادمخدر است كه ايران تمامي 
هزينه هاي اين موضوع را پرداخت 
مي كن��د و جامعه جهان��ي از آن 
س��ود مي برد، در حالي كه ايران 
مي توانست چش��م خود را بر اين موضوع ببندد و موادمخدر به 

اروپا رفته و آنها هزينه اين كار را بدهند. 
نماينده مردم ورامين در مجلس اظهار داش��ت:  اظهارات آقاي 
عراقچي معاون سياس��ي وزير امور خارجه به اين دليل و منظور 
بيان شده است كه اين خدمات از س��وي ايران به جامعه جهاني 
داده مي ش��ود و اگر آنها بخواهند با جمهوري اس��لامي اينگونه 
برخورد كنند، ما اين خدمات را نمي دهيم اما متأسفانه انعكاس 
آن در داخل كشور به شكل ديگري بوده است ولي نبايد زحمات 
جمهوري اس��لامي اي��ران در پذي��رش و اس��تقبال پذيرايي و 
ميهمان نوازي نس��بت به مهاج��ران افغانس��تاني ناديده گرفته 
شده يا دچار خدشه ش��ود. وي تصريح كرد: نحوه بيان عراقچي 
در خصوص مهاجران افغانستاني ساكن در ايران خوب نبوده يا 
انعكاس خوبي در رسانه ها پيدا نكرده است و مراد، منظور و نيت 
اصلي اين حرف آن نبوده است كه خدايي ناكرده بي احترامي به 

مهاجران افغانستاني حاضر در ايران شود.

كواكبيان:

اصلاحطلبانكمكنميكردندروحانيرأينميآورد
عضوكميسيونامنيتمليمجلس:

بيانعراقچيدرداخلانعكاسخوبینداشت
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امري�كاهم�وارهخواه�ان
مذاكرهوراهحلديپلماسي
دربرابرايرانبودهواينايران
اس�تكهمذاك�رهومعامله
پيش�نهاديرانميپذيرد،
بنابراينكشورهايديگربه
ايننتيجهخواهندرس�يد
كهدرصورتمؤث�رنبودن
مذاكراتوبهنتيجهنرسيدن
آناعمالتحريمهايشديد
عليهايرانتنهاگزينهبراي
تغييررفتارايرانخواهدبود


